
بــا گذشــت حــدود یــک هفتــه از دســتور وزیر بهداشــت 

مبنی بر کاهش سه ساله سن واکسیناسیون در کشور 

سرانجام سامانه salamat.gov.ir بروزرسانی شد.

بــر این اســاس متولدیــن ۱۳۵۰ و ماقبــل می توانند برای 

ثبت نام واکسن کرونا از طریق سایت مذکور اقدام کنند.

همچنین علاوه بر آن، متولدین ۱۳۵۱ تا ۱۳۶۰ که ساکن 

استان های بوشهر، خراسان جنوبی، خوزستان، سیستان 

و بلوچســتان، کرمان، قم و هرمزگان هســتند و پرونده 

بهداشت دارند نیز امکان ثبت نام دارند.

 salamat.gov.ir واجدین شــرایط با مراجعه به ســایت

و ثبــت کــد ملــی، تاریخ تولد و شــماره تلفن همراه خود 

می توانند اقدام به ثبت نام کنند.

 ثبت نام واکسن کرونا 
 در کرمان 

برای متولدین ۱۳۶۰ به قبل

خبر  
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خبر   خبر   

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
پاسخ داد؛

چرا برخی مراکز واکسیناسیون 
کرمان می گویند واکسن دوز 

اول نداریم؟
معاون بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشکی کرمان در 
توضیح اینکه برخی از مراکز واکسیناسیون به بعضی 
از مراجعین گفته اند که دوز اول واکسن کرونا تمام 
کــرده انــد، گفــت: افــراد واجد شــرایط بایــد حتما از 
طریــق ســایت salamat.gov.ir ثبــت نام کنند که 
متاسفانه برخی افراد بدون ثبت نام در این سامانه 
فقــط بــا ارائــه کارت ملی یا نامه به مراکز ما مراجعه 
مــی کننــد کــه قابل قبول نیســت و افرادی که خارج 
از نوبت مراجعه کنند با پاســخ عدم وجود واکســن 

مواجه خواهند شد.
دکتــر حســین صافــی زاده در گفت وگو با ایســنا در 
تشریح وضعیت بیماری کووید ۱۹ در استان کرمان 
اظهار کرد: متاســفانه تعداد بســتری های مبتلا به 

کرونا در استان از ۱۹۰۰ نفر عبور کرده است.
وی میزان بســتری های چند روز گذشــته در اســتان 
را بی سابقه دانست و بیان کرد: متاسفانه بیش از 
۲۵۰ نفر در ICU بســتری و حدود ۷۰ نفر نیز تحت 

ونتیلاتور هستند.
معاون بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشــکی کرمان با 
تشــریح رونــد مــرگ و میر در اســتان اظهــار کرد: در 
یک ماه اخیر میزان مرگ و میر در استان نوساناتی 
داشته به طوری که در برخی روزها حدود ۲۰ تا ۲۵ 
نفر و در بعضی روزها بیش از ۳۰ نفر فوتی داشتیم و 
پیش بینی می کنیم که تعداد مرگ و میر در روزهای 

آینده بین ۲۰ تا ۲۵ نفر در روز باشد.
وی درباره وضعیت تجهیزات بیمارستانی استان نیز 
گفت: خوشــبختانه با تدابیر اندیشــیده شــده تخت 
های بیمارســتانی لازم اضافه شــده و مشکل حادی 

در این زمینه نداریم.
صافــی زاده افــزود: کمبــود نیروهــای تخصصــی در 
بخش پرستاری و پزشکی ملموس است و امیدواریم 
با کاهش تعداد بســتری ها مقداری حجم کار کادر 

درمان کاهش پیدا کند.
وی در پاســخ بــه ایــن ســوال کــه آیــا اســتان کرمــان 
تقاضــای  بلوچســتان  و  اســتان سیســتان  هماننــد 
نیروی کمکی کرده اســت؟ گفت: اســتان کرمان به 
ایــن مرحلــه نرســیده امــا واقعیت این اســت که کل 
دانشگاه های علوم پزشکی کشور گرفتار هستند و 
وضعیتشان به گونه ای نیست که بتوانند نیرو اعزام 
کننــد؛ خوشــبختانه ظرفیــت اســتان فعــلا جوابگوی 

حجم بیماری هست.
معــاون بهداشــتی دانشــگاه علــوم پزشــکی کرمــان 
ادامه داد: هنوز به بیمارستان صحرائی نیاز نداریم 
امــا دســتگاه هــای حمایتــی هماننــد هــلال احمــر و 
ســپاه و ارتــش اعــلام آمادگــی کردنــد تــا در صورت 
نیــاز بیمارســتان صحرائی در اختیار دانشــگاه علوم 

پزشکی قرار دهتد.
مراکــز  از  برخــی  اینکــه  توضیــح  در  ادامــه  در  وی 
واکسیناســیون به برخی مراجعین گفته اند که دوز 
اول واکسن تمام کرده اند نیز به ایسنا گفت: افراد 
salamat. واجد شــرایط باید حتما از طریق ســایت
gov.ir ثبــت نــام کنند متاســفانه برخی افراد بدون 
ثبــت نــام در این ســامانه فقط بــا ارائه کارت ملی یا 
نامــه بــه مراکــز ما مراجعــه می کنند کــه قابل قبول 
نیســت و باتوجه به اینکه ســامانه براساس ظرفیت 
مراکــز نوبــت دهی می کند و قطعا افرادی که نوبت 
دهی شده باشند، حتما واکسیناسیون آنها را انجام 
خواهیــم داد امــا افــرادی که خــارج از نوبت مراجعه 
کنند با پاسخ عدم وجود واکسن مواجه خواهند شد.
صافــی زاده ادامــه داد: امــروز مقــرر اســت توزیــع 
واکســن در ســطح وزارتخانه گیرد لذا فردا محموله 

جدید به استان کرمان ارسال می شود.

تولید متوقف شده است؟

آخرین وضعیت تولید پژو 206
گــروه صنعتــی ایران خودرو در خصوص خبر منتشــر 
شده پیرامون توقف خط تولید برخی از محصولاتش 
توضیحاتی ارائه داد. این شــرکت در واکنش به خبر 
توقــف خــط تولید برخی از محصولات در رســانه ها و 
شــبکه های اجتماعی، ضمــن تکذیب ایجاد خلل در 
فرآینــد تولیــد، از تولیــد و عرضه خودروها بر اســاس 
بــازار و مشــتریان و اختصــاص امکانــات  تقاضــای 

جدید خبر داد.
براساس راهبردهای فعلی گروه صنعتی ایران خودرو 
و نیازمندی های بازار و مشــتریان، برخی محصولات 
این خودروساز با اعمال بهبود و ارتقای برخی امکانات 

رفاهی و ایمنی به تولید می رسد.
این اقدام در سنوات گذشته نیز معمول بوده و پس 
از اعمال تغییر و بهبود در محصولات، کدهای جدیدی 
بــه آن هــا اختصــاص یافته اســت؛ تولید رانــا پلاس، 
ســورن پلاس و خانواده ۲۰۶ و ۲۰۷ از مصادیق اخیر 

در بهبود محصول و تعریف کد جدید است.
عــلاوه بــر ادامــه تولیــد ۲۰۶ تیــپ دو، قــرار اســت دو 
محصول ۲۰۶ و ۲۰۷ با سقف های دو رنگ و شیشه ای 
بــه بــازار عرضــه شــوند؛ در خودروی رانــا نیز علاوه بر 
راناپلاس، رانا پلاس با ســقف شیشــه ای و مجهز به 

گیربکس شش سرعته روانه بازار خواهد شد.
در آینــده نیــز روند بهبود و ارتقای ســطح محصولات 
متناسب با نیاز بازار در تمامی تولیدات گروه صنعتی 

ایران خودرو ادامه خواهد داشت.

مدیرکل راهداری استان،اعلام کرد

 افتتاح ۱۷ طرح راهداری 
 و حمل و نقل جاده ایِ 

استان کرمان
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمان گفت: در 
هفته دولت ۱۷ طرح حوزه راهداری، راه های روستایی و بخش 
حمل و نقل شمال استان با اعتباری بالغ بر ۳۸۳۰ میلیارد ریال 
از محل منابع استانی و ملی افتتاح و به بهره برداری می رسد.
ســیدعلی حــاج ســیدعلیخانی اظهــار کرد: در حــوزه نگهداری 
راه هــا تعــداد ۸ طرح شــامل انجام عملیات روکش آســفالت 
محور بردســیر – ســیرجان، محور فهرج به نگین کویر ، محور 
دهبکــری _تونــل اســفند، محــور بافــت – رابــر ، محــور زرنــد_ 
رفسنجان  و روکش آسفالت محور دوراهی لاله زار است که 
این بخش از عملیات راهداری به طول حدود ۵۰ کیلومتر و با 
صرف اعتباری  معادل ۳۴۰۰ میلیارد ریال انجام شده است.
وی افــزود: در حــوزه نگهــداری راه همچنین بهســازی، روکش 
حفاظتی و لکه گیری موضعی با دستگاه های بلوپچر در محور 
های چترود- کرمان و باغین - کرمان ، درزگیری و بهسازی محور 
انار – شهربابک مجموعا به طول ۵۰ کیلومتر با صرف اعتباری 

معادل ۴۸ میلیارد ریال آماده  افتتاح است. 
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمان با اشاره 
به این مطلب که حدود ۱۳ هزارو ۱۷۰ کیلومتر طول راه های 
آســفالته، اســتان مــا راه در جایــگاه دوم کشــوری قــرار داده، 
تصریح کرد: در بخش نگهداری ابنیه فنی راه نیز تعداد چهار 
طــرح بــا صــرف اعتبار ۱۷۰ میلیارد ریال کــه از محل اعتبارات 

استانی و ملی تامین شده، افتتاح خواهد شد.
وی افزود:  در هفته دولت در حوزه راه های روستایی نیز پنج 
طرح  با صرف اعتبار ۲۳۱۰ میلیون ریال افتتاح می شوند که 
در حوزه راه های روستایی شهرستان های شهربابک، سیرجان، 

فهرج و رفسنجان قرار دارند.
ســیدعلیخانی تصریح کرد: آســفالت راه های دسترسی چهار 
مجتمع خدماتی رفاهی بین راهی در محور های رفسنجان – 
انار ، کرمان- رفسنجان، نرماشیر- ریگان و محور کرمان – بم 
از  دیگر طرح های آماده افتتاح اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای شمال استان کرمان در هفته دولت امسال است.

از فروش طلای تقلبی تا کم فروشی؛

 خطرات 
خرید طلای دست دوم

طلای دست دوم یا اصطلاحا طلای آب شده پدیده رایج این 
روزهــای بــازار ایران اســت اما از آنجا کــه معامله این نوع طلا 
قانونــی نیســت و اتحادیه هــای صنفــی به آن نظــارت ندارند، 

ممکن است اسباب دردسرتان شوند.
با صعود ســریع قیمت طلا در بازار ایران و به عبارتی ریزش 
ارزش پول ملی طلا از حالت کالای مصرفی به کالای سرمایه ای 
تبدیل شــده اســت و حالا خرید و فروش طلاهای دســت دوم 

پدیده رایج این روزهای بازار ایران است.
هرچنــد کــه ایــن نوع خرید و فروش قانونی به شــمار نمی آید 
اما بسیاری از خریداران طلا برای آنکه پول زیاری بابت اجرت 
ساخت طلا و مالیات بر ارزش افزوده ندهند، مشتری طلاهای 

دست دوم هستند.

فروش طلای تقلبی  
بــا ایــن حــال خرید و فروش طلای دســت دوم ریســک زیادی 
دارد. یکــی از مهم تریــن این ریســک ها، فــروش طلای تقلبی 

است.
از آنجا که معمولا به بهانه گم شدن فاکتور، برای طلای دست 
دوم فاکتور خرید ارائه نمی شود، امکان بروز تقلب زیاد است.
بنابرایــن هرگــز از طلافروشــی های آنلایــن و از آگهی هــا طلای 
دســت دوم نخرید و فقط از مغازه های دارای پروانه کســب و 

مجوزهای معتبر طلا بخرید.
یادتان باشد که حتما از فروشنده طلا بخواهید فاکتور خرید 
برایتان صادر کنید و در فاکتور نشــانی و شــماره تلفن مغازه 
به درستی قید شده و مهر فروشنده روی آن درج شود تا در 
صورت مشکلات احتمالی، امکان شکایت و رسیدگی به آن 

وجود داشته باشد.

طلا با خلوص و عیار کمتر  
یکی دیگر از ریسک هایی که اتحادیه فروشندگان طلا درباره 
طــلای دســت دوم هشــدار داده اســت، فــروش طــلا بــا عیــار 

کمتر است.
ممکــن اســت فلزاتــی دیگــر را با طــلا آبکاری کرده و به اســم 
طلای دســت دوم بفروشــند یا در کارگاه های زیرزمینی مس، 
نقــره و آلیاژهــای زرد رنــگ را ترکیــب کننــد و بــه اســم طــلای 

دست دوم بفروشند.
بنابراین حتما باید در یک طلافروشی معتبر عیار طلا را با سنگ 

محک و سایر ابزارهای تخصصی چک شود.

کم فروشی طلا  
ممکــن اســت وزن طــلای دســت دومــی کــه به شــما فروخته 
می شود، بیشتر از وزن واقعی آن باشد. یکی از ترفندهای رایج 
برای کم فروشی طلا این است که با اضافه کردن ناخالصی به 

طلا با روش های مختلف، وزن آن را بالا می برند.
بنابراین ضمن اینکه برای خرید طلا فاکتور دریافت می کنید، 
برای کنترل وزن واقعی طلا، آن را به چند طلافروشــی معتبر 

نشان دهید.

مالیات ندهید  
طــلای دســت دوم مشــمول مالیــات بر ارزش افــزوده و اجرت 
ســاخت نیســت و به هیچ وجه زیر بار پرداخت این هزینه ها 

نروید.
به گزارش تجارت نیوز، طلای دست دوم را باید به نرخ طلای 
خــام بــه شــما بفروشــند و اگر فروشــنده ای تقاضــای دریافت 
مالیــات یــا هزینه هــای جانبــی دیگــری کــرد از پرداخــت آن 

خودداری کنید.

در گفتگو با معاون برنامه ریزی و توسعه هلدینگ  سرمایه گذاری مس سرچشمه تشریح شد

 پروژه فلوتاسیون مس خاتون آباد 
دومین پروژه فلوتاسیون هلدینگ سرمایه گذاری مس سرچشمه

پروژه فلوتاسیون مس خاتون آباد به عنوان دومین پروژه فلوتاسیون 
هلدینگ سرمایه گذاری مس سرچشمه به زودی به اجرا درخواهد 
آمــد . مهنــدس حمیدرضــا ســعیدی معــاون برنامــه ریزی و توســعه 
هلدینگ ســرمایه گذاری مس سرچشــمه در این گفتگو،به تشریح 

این پروژه و اهمیت آن پرداخته اند. 

طراحی و اجرای کارخانه های فلوتاسیون بر اساس چه نیاز سنجی صورت 
می گیرد و چه تاثیری بر تولید مس دارد؟

اصولا با توجه به هدف افزایش تولید مس محتوی در شرکت ملی 
صنایع مس ایران پس از بررسی امکان سنجی فنی و اقتصادی طرح 
ها و برآورد اولیه و بررسی هایی از این دست، نطفه پروژه در ناحیه 
کارفرمایی شکل می گیرد که پروژه تولید کنسانتره مس از سرباره 
یکــی از پــروژه های بســیار خوب شــرکت ملی صنایــع مس ایران در 
تولید مس محتوی می باشــد. همانگونه که مســتحضر می باشــید 
بخــش عمــده ای از قیمت تمام شــده تولیــد مس محتوی مرتبط با 
استخراج ماده معدنی می باشد که می توان به این مهم در خصوص 
سرباره مس اشاره نمود که با توجه به این موضوع ورودی کارخانه 
فلوتاسیون سرباره عملا ماده معدنی است که قیمت تمام شده آن 
نیز فاقد هزینه های مستقیم و غیر مستقیم استخراج ماده معدنی 
مــی باشــد و از نگاهــی دیگــر می تــوان به این موضــوع پرداخت که 
فلوته نمودن سرباره مس در زنجیره ارزش تولید مس کاتدی عامل 
محرک و مثبتی به لحاظ افزایش ارزش افزوده در حلقه زنجیره ارزش 
مس کاتدی می باشد. یعنی بصورت واضح تر اگر فرآیند ذوب را به 
تنهایی مورد بررسی قرار دهیم می تواند بعنوان یک عامل فزاینده 
و مثبت و تکمیلی در بررسی اقتصادی فرآیند ذوب قلمداد گردد.

پروژه احداث کارخانه فلوتاســیون ســرباره مس خاتون آباد دومین 
پروژه EPC پس ازشروع احداث کارخانه فلوتاسیون مس سرچشمه 
می باشد که توسط شرکت سرمایه گذاری مس سرچشمه به انجام 

خواهد رسید .

وضعیت شــرکت ســرمایه گذاری  در دانش فنی و بومی ســازی ســاخت 
کارخانه های فلوتاسیون چگونه است؟

همانگونه که مســتحضر می باشــید طراحی پایه پروژه فلوتاســیون 
مس سرچشــمه پس از انجام تســت ها و طراحی مفهومی, توســط 
شرکت خارجی صورت پذیرفته و طراحی تفصیلی با اتخاذ و اجرای 
سیاســت رســوب دانش فنی و بومی ســازی در شــرکت مهندســی 
نیپک که از شرکتهای داخلی و زیر مجموعه هلدینگ سرمایه گذاری 
مس سرچشــمه اســت صورت گرفته ســت. بخشی از تجهیزات نیز 
در پــروژه فلوتاســیون ســرباره مــس سرچشــمه که در داخل کشــور 
قابلیت ســاخت آن مهیا بوده اســت توسط شرکت های متخصص 

داخلی ساخته شده است.
لازم بــه توضیــح اســت در خصوص پروژه فلوتاســیون ســرباره مس 
خاتون آباد از درس آموخته ها و دانش رسوب یافته و بومی سازی 
شــده و تجارب پروژه فلوتاســیون ســرباره مس سرچشــمه استفاده 
خواهد گردید و بر مبنای این مهم تصمیمات در حوزه مهندسی پایه 
و تفصیلی و ساخت تجهیزات با توجه به ارزیابی و مقایسه توانمندی 

های داخلی و خارجی تصمیم گیری نهایی بعمل خواهد آمد.

آیــا مراحــل طراحــی انجــام شــده و در چــه بخــش هایــی از این پــروژه به 
کشورهای دیگر وابستگی داریم؟

بله, مراحل انجام تست سرباره, طراحی مفهومی و طراحی پایه پیش 
از واگذاری پروژه به هلدینگ سرمایه گذاری مس سرچشمه توسط 
شــرکت هــای ایرانــی معتمــد کارفرمای محترم )شــرکت ملی صنایع 
مس ایران ( صورت پذیرفته است و حال در مرحله تصمیم گیری در 
خصوص صحه گذاری مراحل طراحی مفهومی و پایه هستیم که این 
مهم نیز توسط برخی از دانشگاه ها و شرکت های ایرانی با در نظر 

گرفتن محدودیت ها و ریسک های مترتب بر آن و نحوه مدیریت 
ریســک هــای نامبــرده قابــل انجام اســت. پس از بررســی، تصمیم 

نهایی در این خصوص با همفکری ارکان پروژه اتخاذ خواهد شد.

از چه تاریخی عملیات اجرایی آغاز می شود و بر اساس برنامه زمانبندی 
در چه تاریخی به بهره برداری خواهد رسید؟

با برنامه ریزی های انجام شده و انجام اقدامات اولیه در خصوص 
جــذب منابــع پروژه، پیش بینی این شــرکت به منظور شــروع پروژه 
پــس از انجــام اقدامــات مقدماتــی و زود هنــگام پــروژه و بــا در نظــر 
گرفتن فعالیت های موازی برنامه ریزی شــده، ابتدای شــهریور ماه 
سال جاری است و به یاری خداوند متعال و با تحقق یافتن اقدامات 
برنامه ریزی شده و تخصیص بهنگام منابع توسط کارفرما )شرکت 
ملــی صنایــع مس ایران( به منظور پیشــبرد اقدامــات پروژه تا پایان 

شهریور ماه سال ۱۴۰۲ پروژه مذکور به بهره برداری خواهد رسید.

شرکت سرمایه گذاری مس سرچشمه چه برنامه ای برای تقویت رویکرد 
پــروژه ای دارد؟ آیــا با توجه به شــرایط اقتصــادی، طراحی و اجرای پروژه 

های صنعتی به نفع شرکت است یا خیر؟
در راستای تحقق سیاست های مدیرعامل هلدینگ سرمایه گذاری 
مــس سرچشــمه در خصــوص ایجاد و اخذ پروژه هــای اقتصادی در 
بدنــه هلدینــگ و شــرکت هــای تابعــه، یکــی از عوامــل در ایجــاد و 
نگهداشت مزیت برتری و پویایی بنگاه های اقتصادی اخذ و انجام 
و ایجاد پروژه های توســعه ای در ســاختار بنگاه و انجام پروژه برای 
کارفرمایــان قابــل اتکاء می باشــد که ســرمایه گــذاری پیمانکار را با 
مخاطرات و ریسک مواجه ننماید. به صراحت عرض می نمایم که 
شرکت ملی صنایع مس ایران یکی از قابل اتکاء ترین کارفرمایان 
می باشــد که در ســابقه همکاری های قبلی با پیمانکاران این مهم 
را از دو منظر به منصه ظهور رســانیده اســت. زمانی که پروژه ای را 
تعریف می نماید با اراده و مصمم در پیشبرد اقدامات پروژه همت 
می گمارد و از طرفی پیمانکار را با وقفه های ناشی از عدم تصمیم 

گیری بموقع متوقف نمی نمایند.
بزرگترین مخاطره برای پیمانکار توقف و ایجاد کندی از سوی کارفرما 
اســت کــه منجــر بــه زیان با ابعــاد مختلف در ناحیــه پیمانکاری می 
باشــد که شــرکت ســرمایه گذاری مس سرچشــمه تاکنون و در طی 
دوران همــکاری بــا شــرکت ملــی صنایــع مــس ایران با این مشــکل 

مواجه نگردیده است.
از طرفــی شــرکت ســرمایه گــذاری مــس سرچشــمه بــا دو رویکــرد 
تقویت شرکت های داخل هلدینگ سرمایه گذاری مس سرچشمه 
و چابک ســازی انجام پروژه ها اقدام به تقویت بنیادی ســاختار در 

این خصوص نموده است .
در خصوص بخش دوم ســوال باید گفت بله، با توجه به سیاســت 
های مهندس شــمس؛ مدیرعامل محترم هلدینگ ســرمایه گذاری 
مس سرچشمه و اراده وی مبنی بر اخذ و انجام پروژه ها به صورت 
چابک و شفاف، این مهم تاثیر بسزایی در اعتماد کارفرما و در نتیجه 
اخذ پروژه ها و استحصال نتایج اقتصادی مناسب به منظور پیشبرد 

اهداف هلدینگ با هدف سودآوری برای ذینفعان خواهد داشت .

استان کرمان همچنان با هشدار سفر مواجه  است؛

ژاپن هشدار امنیتی سفر به ایران را حذف کرد

ژاپن با به روزرسانی نقشه امنیتی ایران، هشدار و اخطار سفر به 
ایــران را حــذف کــرد. با وجود این تغییرات اعمال شــده اما اســتان 
کرمان و بخش هایی از نوار مرزی در غرب و شــرق ایران همچنان 

با هشدار سفر مواجه اند.
ایــن در حالــی اســت که بنا بــر اظهارات فعالان گردشــگری ایران، 
اســتان کرمــان سال هاســت از وضعیــت مخاطره آمیــز بــه لحــاظ 
امنیتی برای سفر خارج شده و به یکی از مقاصد اصلی گردشگران 
خارجی تبدیل شده است، با این حال در نقشه های امنیتی ژاپن 
جــزو مناطق پرخطر دســته بندی می شــود و نیاز بــه بازنگری دارد، 
به ویژه آن که تا پیش از همه گیری کرونا و بحران های سیاســی در 
منطقه، گروهی از آژانس های گردشگری ژاپن کویر لوت را به عنوان 
مقصدی برای سفر ژاپنی ها ارزیابی کرده بودند و باستان شناسان 

ژاپنی نیز در پروژه ارگ بم سال ها با ایران همکاری داشته اند.
دبیر کنسرسیوم تورهای ورودی کره و ژاپن در انجمن صنفی دفاتر 
خدمات مســافرتی ایران  گفت: ژاپن ســطوح امنیتی و بهداشــتی 
کشورها را در دو نقشه مجزا نشان می دهد؛ نقشه امنیتی ایران 
پس از شهادت سردار قاسم سلیمانی و واقعه هواپیمای اوکراینی، 

توسط سفیر پیشین ژاپن تغییر کرد و در آن شرایط هیچ آژانس 
گردشــگری در ژاپن اجازه برگزاری تور ایران را نداشــت و به اتباع 

ژاپنی نیز هشدار داده شد ایران را سریع ترک کنند.
عباســعلی امامیــه افــزود: بعــد از گذشــتِ یــک مــاه از آن اقــدام، 
وزارت امور خارجه ژاپن ســطح امنیتی ایران را در بهمن ماه ســال 
۱۳۹۸ بــه درجــه »دو« تغییــر داد و نقشــه را نارنجــی کــرده کــه در 
آن حالت، به شهروندان ژاپنی توصیه شد از سفر غیرضروری به 

ایران پرهیز کنند.
دبیــر کنسرســیوم تورهــای ورودی کــره و ژاپــن در ادامــه به ایســنا 
گفت: اکنون سطح نقشه امنیتی ایران از »دو« به »یک« رسیده 
اســت که در این شــرایط، برای ســفر اتباع ژاپنی به ایران، هشدار 

و ملاحظات امنیتی وجود ندارد.
امامیه تغییر سطح نقشه امنیتی ایران را تا حدی تحت تاثیر حضور 
سفیر جدید ژاپن در ایران دانست و افزود: آقای کازوتوشی آیکاوا، 
قبل از آن که در ایران ســفیر شــود، حدود ۱۱ ســال پیش به عنوان 
کارشــناس در این ســفارتخانه فعالیت داشــت و از نخبگان وزارت 
امور خارجه ژاپن به شمار می آید که نفر دوم سفارت ژاپن در آمریکا 

نیز بوده است؛ شخصیت بسیار فعالی دارد و با اهالی فرهنگ و 
اقتصاد در ایران ارتباط های خوبی برقرار کرده است. خوشبختانه 
در دوره آقــای آیــکاوا اتفاقــات خوبــی رخ داده که نمونه آن اهدای 
واکسن های کووید به ایران است که کار مهمی به حساب می آید. 
تحت تاثیر این ارتباط تازه ژاپن و ایران، سطح امنیتی ایران نیز از 

دو به یک رسید که نشانه بسیار خوبی است.
او که پیش تر گفته بود با توجه ســطح امنیت بهداشــتی ایران به 
لحــاظ آمــار ابتــلا و فوتی هــای کرونــا، فعلا تــردد بین ایــران و ژاپن 
ممنوع است، اینک اظهار کرد: با سرعت گرفتن و عمومی شدن 
واکسیناسیون، اگر سطح بهداشتی ایران بهبود پیدا کند و هشدار 
این بخش هم حذف شود، دیگر مانعی برای سفر ژاپنی ها به ایران 

وجود نخواهد داشت.
رنگ نقشه امنیتی ایران براساس شاخص های وزارت امور خارجه 
ژاپن، از »نارنجی« به »زرد« تغییر کرده است. در این حالت به 
اتباع این کشور فقط اعلام شده »با احتیاط سفر کنید«، درحالی 
که تا پیش از این، هشدار داده شده بود که از »سفر غیرضروری 

به ایران پرهیز شود.«


